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Θέμα: «Λήψη μέτρων για την αποτροπή περαιτέρω αποβιομηχάνισης της 

χώρας». 

 

Τις τελευταίες μέρες τρεις παραγωγικές μονάδες, το εργαστάσιο Γιούλα στο 

Αιγάλεω και τα εργοστάσια της Sonoco (πρώην ΕΒΙΕΝ) σε Θεσσαλονίκη και Κιλκίς, 

ανακοίνωσαν την παύση της λειτουργίας τους. Σε ανάλογη απόφαση έχει προχωρήσει 

τα τελευταία χρόνια (2019-2024) σειρά μονάδων πολυεθνικών ομίλων, μεταξύ αυτών 

η Tupperware στη Θήβα, η PSH-Pitsos στον Άγιο Ιωάννη Ρέντη, η Schneider Electric 

στα Οινόφυτα.  

Οι λόγοι που οι εταιρείες επικαλούνται αφορούν τη μείωση της κερδοφορίας 

εξαιτίας του υψηλού ενεργειακού κόστους. Παρότι τα τελευταία χρόνια 

καταγράφεται μια γενικότερη τάση μετεγκατάστασης επιχειρήσεων από τις χώρες της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης προς τις ΗΠΑ, οι οποίες έχουν επιλέξει, μέσω της Inflation 

Reduction Act, μια πολιτική κινήτρων για τις επενδύσεις σε πράσινη μετάβαση, η 

ελληνική περίπτωση, λόγω κυβερνητικών επιλογών να μην επενδύει στην 

αναβάθμιση του ηλεκτρικού δικτύου, είναι εξαιρετικά προβληματική. Συγκεκριμένα, 

σύμφωνα με την ανακοίνωσή της, η Sonoco προχώρησε στην κατασκευή αναερόβιου 

αντιδραστήρα με παραγωγή βιοαερίου με στόχο την αυτόνομη αξιοποίηση ενέργειας 
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ωστόσο η σύνδεσή της στο δίκτυο δεν ευδόθηκε λόγω έλλειψης ηλεκτρικού χώρου.  

Ανάλογα φαινόμενα αναμένεται να ενταθούν το επόμενο διάστημα. 

Πέρα από την πρόσφατη ενεργειακή κρίση που επηρέασε τις βιομηχανίες 

έντασης ενέργειας άλλωστε, η βιωσιμότητά τους συναρτάται άμεσα με τα μέτρα και 

τον τρόπο που προωθείται η απεξάρτηση από τα ορυκτά καύσιμα και η μείωση των 

εκπομπών. Να σημειωθεί ότι ένα σαφές πλαίσιο για τις παραγωγικές δραστηριότητες 

υψηλών εκπομπών παραμένει το ζητούμενο για την επιτυχή πράσινη μετάβαση της 

βιομηχανικής παραγωγής στη χώρα μας, με αποτέλεσμα, λόγω της ολιγωρίας, οι 

ενεργοβόρες μεταποιητικές μονάδες να εμφανίζουν υψηλή ευαλωτότητα στο νέο 

περιβάλλον και μάλιστα χωρίς δίχτυ ασφαλείας για τους εργαζόμενους. 

Επιπλέον, το ενεργειακό κόστος αναμένεται να αυξηθεί για τη βιομηχανία, 

όπως και για το σύνολο των καταναλωτών, από την περαιτέρω αύξηση στα τέλη 

χρήσης δικτύου, εάν εφαρμοστεί το άρθρο 98 του νόμου 4951/2022, όπως 

τροποποιήθηκε από το άρθρο 139 του νόμου 5037/2023. Πρόκειται για ζήτημα το 

οποίο η Κ.Ο. της Νέας Αριστεράς έχει αναδείξει με ερώτηση Κοινοβουλευτικού 

Ελέγχου υπ’ αριθμ. 160/3434, η οποία όμως παραμένει αναπάντητη. Ειδικότερα 

προβλέπει ότι το κόστος κατασκευής των αναγκαίων έργων επέκτασης ή ενίσχυσης 

των Δικτύων Μεταφοράς για τη σύνδεση μονάδων ΑΠΕ, ΣΗΘΥΑ, μονάδων 

αποθήκευσης καθώς και θερμικών σταθμών και καταναλωτών ΥΤ στο δίκτυο 

μεταφοράς θα εντάσσεται στη ρυθμιζόμενη περιουσιακή βάση του ΑΔΜΗΕ κατά 

περίπτωση και άρα θα ανακτάται μέσω των Χρεώσεων Χρήσης Συστήματος. Στην 

ουσία πρόκειται για επιδότηση κατά 50% του κόστους των έργων διασύνδεσης των 

παραπάνω έργων στο δίκτυο μεταφοράς, επιβάρυνση η οποία υπολογίζεται περί τα 

400 εκατ. ευρώ για τους καταναλωτές.  

Η κυβέρνηση οφείλει να μην προσποιείται τον ηγήτορα ενός οικονομικού 

θαύματος που απλά δεν υπάρχει. Οι επιφανειακά καλές επιδόσεις της ελληνικής 

οικονομίας προϊόντος του χρόνου φαίνεται να ξεθωριάζουν και να αποκαλύπτουν την 

έκρηξη της υφεσιακής δυναμικής στον ευρωπαϊκό χώρο. 

 

Λαμβάνοντας υπόψη τα παραπάνω ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1) Ποιο το κυβερνητικό σχέδιο προκειμένου να αποτραπεί το κλείσιμο και 

άλλων βιομηχανικών μονάδων; 

2) Πώς σκοπεύουν να αντιμετωπίσουν τον κορεσμό του δικτύου για τον 

οποίο διαμαρτύρονται εργοστάσια με αυτοπαραγωγή, ενεργειακές 



κοινότητες κ.ά., οι χαμηλές δυνατότητες του οποίου έχουν καταλήξει να 

περιορίζουν συνολικά την παραγωγική και επενδυτική δραστηριότητα;  

3) Θα επανεξεταστεί η αναγκαιότητα της κοινωνικοποίησης του κόστους 

σύνδεσης των παραπάνω έργων όπως προβλέπεται στο άρθρο 98 του 

νόμου 4951/2022, όπως τροποποιήθηκε από το άρθρο 139 του νόμου 

5037/2023; Ποια είναι η γνώμη της Ρυθμιστικής Αρχής Αποβλήτων 

Ενέργειας και Υδάτων για την εν λόγω ρύθμιση;  

4) Πότε αναμένεται να εκδοθούν οι Υπουργικές Αποφάσεις που θα 

καθορίσουν τις λεπτομέρειες της νομοθετικής ρύθμισης του άρθρου 30 

του νόμου 5095/2024; (διάρκεια, τιμή κτλ)  

5) Πέρα από τα διμερή μακροχρόνια συμβόλαια με ΑΠΕ, έχουν εξεταστεί 

άλλα μέτρα ώστε να διασφαλιστεί η πρόσβαση των βιομηχανιών έντασης 

ενέργειας σε πράσινη ενέργεια και με ποιο κοστολόγιο;  

6) Σκοπεύουν να παρέμβουν, και με ποιο τρόπο, ώστε οι δύο μονάδες της 

Sonoco Hellas, που έχουν ανακοινώσει ότι θα παραμείνουν ανοιχτές μέχρι 

31 Μαΐου προκειμένου να εξυπηρετήσουν της υπάρχουσες παραγγελίες, 

τελικά να μην κλείσουν; 

7) Πόσες θέσεις εργασίας έχουν χαθεί την τελευταία πενταετία (2019-2024) 

εξαιτίας λουκέτων σε πολυεθνικές βιομηχανίες; Υπάρχει συγκεκριμένος 

σχεδιασμός και ποια μέτρα περιλαμβάνει για την εργασιακή επανένταξη 

των βιομηχανικών εργατών από τον πρόσφατο κύκλο αποβιομηχάνισης;  

8) Ποιες δράσεις προστασίας και επανακατάρτισης θα υιοθετηθούν για τους 

απολυμένους εργαζόμενους; 

9) Υπάρχουν προτάσεις εξειδίκευσης εκ μέρους της ελληνικής κυβέρνησης 

για το Βιομηχανικό Σχέδιο για την Πράσινη Συμφωνία και ποιες είναι 

αυτές; 
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